
De sectie Hogeschoolbibliotheken (HSB)
De sectie HSB, met dank aan Stijn Meersseman

De sectie Hogeschoolbibliotheken (HSB) is één van de actiefste secties binnen de VVBAD. De 
sectie is erin geslaagd om in het evoluerend onderwijslandschap zichzelf te blijven heruitvin-
den, en met succes. Ook de jaarlijkse studiedag van deze sectie kent veel bijval.

Wanneer werd de sectie HSB opgericht? En 
wat zijn de doelstellingen? 
De sectie Hogeschoolbibliotheken werd in 1989 
formeel als zelfstandige sectie opgericht. Na 
een voorgeschiedenis in de sectie OB, functio-
neerde ze sedert 1984 als ‘subsectie schoolbi-
bliotheken’ binnen de sectie Wetenschappelijke 
bibliotheken (WDI). Bij aanvang in 1989 werkte 
de sectie Schoolbibliotheken ook voor school-
bibliotheken in het secundair onderwijs (SO). 
Door de evolutie in het hoger onderwijs, ging 
de nadruk steeds meer op de hogescho-
len liggen. Tegelijk namen de mogelijkhe-
den van bibliotheken in secundaire scholen 
af en uiteindelijk hield de ‘subsectie SO’ er in 
2009 mee op. De naam van de sectie werd 
vanaf juni 2012 ook officieel gewijzigd naar 
Hogeschoolbibliotheken. 

De sectie heeft als doel de belangen van de 
sector hogeschoolbibliotheken te verdedigen 
en trends en evoluties op de voet te volgen. Het 
is een platform waar vertegenwoordigers uit de 
sector informatie uitwisselen. Daarnaast is het 
de taak van de sectie om aan informatiedeling 
te doen door de organisatie van studiedagen.

Wat heeft de sectie al kunnen verwezenlijken?
Jaarlijks organiseert de sectie één grote stu-
diedag, die meestal ook intersectoraal is. In het 
verleden slaagde de sectie er dan wel niet in 
het beroep van bibliothecaris te behouden in 
het HOBU-decreet van 1994. Ze zorgde er wel 
voor dat de mogelijkheid van een mandaat van 
bibliothecaris in het decreet werd ingeschreven. 
En dat als een van de weinige functies binnen 
het hoger onderwijs.

Wat staat er nog op jullie prioriteitenlijstje? 
De snelle wijzigingen binnen het hoger onder-
wijs vormen een steeds terugkerend aan-
dachtspunt, en met name de belangen van het 
personeel hierbij. De sectie probeert zicht te 
krijgen op wat er gebeurt op vlak van perso-
neelsbeleid en -bezetting in de hogeschoolbi-
bliotheken.

Hoe hebben jullie als commissie de sector zien 
evolueren? 
De voornaamste evolutie van de laatste twintig 
jaar is ongetwijfeld de schaalvergroting in het 
hoger onderwijs. Die heeft een grotere profes-
sionalisering van de sector mogelijk gemaakt, 
maar noopte ook tot een andere werking. 
Parallel aan deze evolutie is uiteraard de voort-
schrijdende digitalisering van informatie van 
groot belang. De rol van de hogeschoolbiblio-
theek verandert en wordt her en der ook meer 
in vraag gesteld. Dit wordt zeker de grootste 
uitdaging voor de komende jaren.

Wat maakt jullie team zo uniek?
Als beroepsvereniging brengt de VVBAD col-
lega’s bijeen uit alle sectoren van de informatie-
wereld. Zo is het bestuur van de sectie HSB niet 
paritair samengesteld, maar de meeste hoge-
scholen en alle associaties zijn er in vertegen-
woordigd. Er is dus zeker input vanuit diverse 
hoeken, maar in tegenstelling tot andere orga-
nisaties, speelt de achtergrond van de leden 
eigenlijk geen rol. Vanuit de eigenheid van de 
hogeschoolbibliotheeksector, ijveren zij voor 
het belang van de sector als geheel. En dat 
is precies wat een belangenvereniging hoort 
te doen! 

“DE ROL VAN DE 
HOGESCHOOL-
BIBLIOTHEEK 
VERANDERT EN 
WORDT HER EN 
DER OOK MEER IN 
VRAAG GESTELD. 
DIT WORDT zEKER 
DE GROOTSTE 
UITDAGING VOOR 
DE KOMENDE 
JAREN.”
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